
Veikkolan tulevaisuuden ympäristö -työryhmä 
 
Ryhmän 1. tapaaminen oli ma 23.1.2005 klo 19-21.15 Veikkolan koulun Kesti-tilassa. 
Tällöin paikalta puuttui vain Jukka Lehtomäki ja Virpi Hienonen oli läsnä uutena 
jäsenenä. Ryhmä kutsuttiin koolle sähköpostiviestillä. Koollekutsuja Marjokaisa 
Piironen toimi ryhmän sihteerinä. 
 
Työryhmä keskusteli toimeksiannostaan ja totesi, että työmme ei ns. koskaan 
valmistu ja että ryhmä on valmis työskentelemään pitempiaikaisesti. Voimme kuvata 
olemassa olevien ongelmien nykytilannetta ja pohtia ratkaisuja niiden poistamiseksi. 
Mietimme kohta kohdalta kylän tulevaisuus -illassa ympäristöryhmälle koottuja 
asioita. Asioiden tärkeysjärjestys ratkaistiin rastittamalla kaksi tärkeimmäksi koettua 
asiaa niin, että kullakin oli käytettävissään kaksi rastia. Tulos: 
 
1. Kunnallistekniikka (8 rastia) 
2. Meluvalli (5 rastia) 
3. Jätehuolto (2 rastia) 
 
4. Kevyen liikenteen väylät (2 rastia) 
5. Puuttuvat tiet (2 rastia) 
6. Kylämiljöön säilyttäminen (ei rasteja) 
7. Kyläportti (ei rasteja) 
8. Tievalot, viitoitukset (ei rasteja) 
 
 
1. Kunnallistekniikka 
 
Tilanteen kartoitusta muistinvaraisesti: 
 
Välipurontielle asti kunnallistekniikka nyt, muuten puuttuu kokonaan ja pohjoispuoli 
kokonaan. 
Kaskelantiellä porakaivoennätys. Kaavoitus valmis vuoritielle, tänä vuonna 
rakennetaan Kulotielle asti (3a ja 3b). Suunnitelmat Metsäkalliontielle tänä vuonna, 
toteutus ensi vuonna.  
2012 valmis vanhoilla kaava-alueilla = kaksi valtuustokautta 2016 tiet (vesi ja 
viemäröinti on, 2 milj euroa / v) kaava-alueella!  
Kaava-alueille tehdään asfalttipäällysteiset tiet ja pyörätiet. 
 
Joku asukas on tehnyt selvityspyynnön aikataulusta, jossa ollaan nyt 3 v jäljessä. 
Tyytyykö ympäristökeskus kunnan vastaukseen vai tuleeko uhkasakko? 
 
Valtuustolle tuli aloite moottoritien pohjoispuolen kunnallistekniikasta: päätöksen 
mukaan se toteutetaan vasta 2016 jälkeen. 
 
Perälänjärven ympäristössä sakokaivoja, jotka sotkevat alajuoksulla olevia vesistöjä 
(mm. Lamminjärvi).  
 
Haja-asutusalueella: ohjeet puuttuvat, kunta ei vielä tiedä, ei osaa ohjeistaa. 
Solbackaa eli Sandbackaa asuu Saara Stavrou. Vihdissä pidetty infotilaisuus jo vuosi 
sitten. 2014 mennessä toteutettava. Asukkaat haluaisivat toimia nyt. Vasta 2008 
ehkä mahdollisuus liittyä Kalljärven vesiosuuskuntaan. Silloin mahdollisuus saada 
seuraavan kerran avustuksia. 2004 alussa tuli vesilaki, 10 v. siirtymäaika. Saaralla 
saoskaivo, johon harmaat vedet. Umpikaivoon ongelmat. 
 
Keskusteltiin kemiallisen puhdistuslaitoksen rakentamisesta yhdelle talolle. 



Jätekuorman pitäisi olla tasainen, jotta laitos toimisi moitteetta. 
 
Virpi Hienonen asuu kaava-alueella Metsontien paikkailla, josta kaikki jätteet 
kuljetetaan pois. Metsontien kaava 60-luvulta. Koko ajan kaavoitetaan uusia alueita. 
Selinin viesti Virpille(?): satsatkaa, painostakaa, metelöikää, paras "liikehtiä" 
ylävirrasta alkaen. 
 
Vesilaitoksen toiminta-alueen määrittäminen menossa. Kunta voi pakottaa liittymään. 
 
Toimenpiteitä 
 
1. Kuntaan päin yhteyksiä: Seliniltä selkeät ohjeet. 
 
2. Avoin foorumi verkkoon, jossa joku vastaisi. Vastaajina voisivat toimia mm. 
suunnittelijat (Matti Paavola), vesihuoltopäällikkö Rea Kahila, kaavoitusarkkitehti 
Mikael Pettersson, ympäristökeskus. 
 
Kysymys 1. Milloin kunnalla on tiedotustilaisuus ja tiedotusmateriaalia haja-
asutusalueen kunnallistekniikan järjestämisestä? Mitä edellyttää kuntalaiselta? Mitä 
uusi laki vaatii? 
 
Kysymys 2. Pohjavesialueiden rajat, onko mm. reuna-alue 3 muuttumassa? 
 
3. Pyydetään kuntaa järjestämään asukastilaisuus asiasta. Jos ei onnistu, niin 
järjestetään itse uusi infotilaisuus, jossa voisi kysellä asiantuntijoilta?  
 
Haja-asutusalueet - lain takaraja - vaikutukset rakentamiseen, jos kunnallistekniikka 
rakennetaan parissa vuodessa. Mukaan ympäristökeskus, lakimies, kunta. 
 
4. Kuntalaiset voivat valittaa kuntaan, kun ei ohjeita tule. 
 
Kaavoitus saatava menemään nopeammin, kaavamuutos valituksineen vie aikaa 
(isolle tontille mahdollisuus rakentaa 2 asuntoa), kaavat digitaaliseen muotoon, 
suunnitteluille vauhtia. 
Matti Kaurila: Veikkolaan tulleet uudet kaava-alueet imeneet veikkolan rahat. 
Nykyinen kaavoitussuunnitelma keskittyy vanhojen kaava-alueiden päivittämiseen. 
 
5. Oman tiedotuksen lisääminen 
 
Ajantasainen aikataulu, Matti Kaurila pyytää. Kaisa vie sen Veikkolaverkkoon ja 
tarkistaa linkit karttoihin.  
 
6. Muita vaikutuskanavia 
 
- valtuustokokouksia kuuntelemaan  
- addressi a la Kaija Niemelä, haja-asutusalueen kiinnostuneet... Saara voi kartoittaa 
omaa aluettaan. Antti muistelee, että raviradan puolelle haaveiltiin toista 
vesiosuuskuntaa. Valtionapujen vuoksi. 
- Päättäjille viestiä kaavoituksen kiirehtimisestä. Millaisista yritystonteista on puutetta, 
vai onko? Yksityisten isoihin yritystontteihin ei ole pienyrittäjällä varaa. Kunnalla 
pitäisi olla vuokrattavia yritysalueita: Strömsbyhyn tulossa. Kuntaan tarvittaisiin 
kaavaväkeä lisää. Konsultoimalla saataisiin nopeammin. Tällä hetkellä 4 
kaavoitusarkkitehtiä, muissa vastaavissa 8-9. 
 
 



2. Meluvalli 
 
Nykytilanne 
 
Jotkut maanomistajat eivät antaneet tehdä meluvaliia tontilleen. Kun kaavassa ei 
ollut meluvallia, niin pystyvät kieltämään.  
Arto: 120(?) cm betoniaita olisi paras, mutta kallis. 
Tielaitos hoitaa maksut, rahaa aikaisintaan 2007.  
Nyt tehty meluvalli oikein heijastaa melun takaisin järvelle. Liikenne kasvanut tiellä. 
 
Meluvallialueen kaavoitus irrotettu muusta, tulee 2005?, ilman ratamörköä?  
Maakuntakaavassa on rata. Ratapäätöstä ei voi odottaa, kaava pitäisi saada saman 
tien. Uudenmaanliiton valtuusto hyväksyi radan maakuntakaavaan. Meidän on siis 
otettava rata-alue huomioon. Vaatii 50-60 m leveyttä. Ei ole tilaa. Ei vielä tiedetä, 
mistä se menisi: moottoritien vierustaan, mille puolelle rataa meluvalli tulee. 
 
Kunnan kaavan pitää edesauttaa maakuntakaavaa. 
 
Rauno: Alustavasti arvioiden Lohjan kautta rata Turkuun tulee halvemmaksi kuin 
rantaradan kunnostaminen. Kunta haluaa mieluummin kunnostaa rantarataa. 
Elsa*-rata-vaihtoehto Antin mielestä huonoin vaihtoehto, koska sitten siitä tulee 
Suomen toinen päärata. Pendolinot ym. ajaa ohi. Ei ole enää kylä, tule kerrostaloja. 
Jos menee Lapinkylän kautta, niin yhteydet heikkenevät. (Alunperin mennyt Espoo-
Lohja-Salon pitkin Lapinkylän peltoja.) 
 
Toimenpiteitä 
 
- Selvitettävä meluvallin kaavatilanne, aikataulu: Arto selvittää. Sitten Kaisa vie 
meluvallin suunnitelmat Veikkolaverkkoon. 
- kunnan painostaminen kaavoittamisen kiirehtimiseen kunnallistekniikan ja 
kevyenliikenneväylien toteuttamiseksi. Kaskimäenkaava tulee juuri nähtäville. 
Tuulensuuntie oli vanhassa kaavassa läpikulkutie, nyt ei enää, kun oli iso vastustus: 
Pettersson ryhtyi rakentamaan kaavaa asukkaiden kuulemisen jälkeen. 
- Paine toteutuspuolelle kovaksi. Painostuskonsteja: Ryhmän jäsenet soittelevat 
päivittäin tielaitokselle. Motarille taajama-merkit, hidasteita, lapsia tiellä... 
 
 
3. Jätehuolto 
 
Ei olla tyytyväisiä nykyiseen kierrätyssysteemiin. 
 
- Tuulensuuntien keräyspiste poistettu- Tulossa uusi SOL:n Tuulensuunmäen toiselle 
puolelle, teollisuusaluetta vastapäätä (haapatie, kuusitie). Aikataulu, Kuivasniemi 
kunnassa tietänee? Antti kyselee aikataulua ja selvittää, mitä kerätään. 
 
Maitopakkaukset: 
- Ei hyvä polttaa kotona: aiheuttaa muuratuille piipuille jotakin huonoa (mitä se oli, 
Rauno?).  
- Kartonkikeräys on nyt mm. Puronsuuntien keräyspisteessä. 
- saisiko maitopakkaukset viedyksi kauppaan? Keräyslaatikko saisi olla kaupan 
pihassa, jotta saataisiin talteen enemmän. Hajuhaittojen vuoksi niistä halutaan  
pian eroon. Kysyttävä kaupan ja noutajan mielipidettä. Virpi Hienonen selvittää. 
 
Ohjeistuksen parantaminen annettiin Pirkkolille ja Kaisalle: 
- lajitteluohjeisiin linkitys Veikkolaverkkoon: mm. kartonki 



- kierrätyspisteet Veikkolaverkkoon, mitä saa viedä mihinkin ja hinnat 
- ongelmajäteautojen aikataulut: 95,5% nykyisistä paristoista saa panna tavallisiin 
roskiksiin: mikä merkintä on sellainen, että saa laittaa sekajätteeseen ja mikä on 
ongelmajäte? Paristokeräys on K-kaupan eteisessä, se on usein täynnä. 
- metalli, missä lähin? Nyt viedään Nummelaan. Yritetään vaikuttaa tulevaan 
pisteeseen. 
- ongelmajätepiste vrt Nummelassa Esson pihassa kontti, johon saa huoltoasemalta 
avaimen, saa viedä ongelmajätteet 
- muovi: polttoon? Kaukolämpökeskus myytiin Fortumille, mitä se pystyy polttamaan 
ja mitä se tulee käyttämään polttoaineena? Katri Eerola selvittää. 
- pitäisi olla paikka, johon voisi viedä poltettavaa energiajätettä, kuten risuja ja 
muovia. Todettiin muovilajien tunnistaminen ja lajittelu ongelmalliseksi. Jo isoimpien 
muoviastioiden kierrätys auttaisi! Niissä on yleensä merkintä muovilajista. 
 
 
4-5. Kevyen liikenteen väylät ja puuttuvat tiet 
 
 
Millaiset tiet haluamme: Hiekkatiet vai 10 metriset asfaltit?  
Kevyen liikenteen väylät tarvittaisiin ainakin Eerikinkartanon tielle ja Lapinkyläntielle.  
Asukkaiden mielipiteillä on vaikutusta: Vanhatien asukkaat nousivat barrikadeille, 
onnistuivat estämään tien asfaltoinnin, sillä tiehaluttiin säilyttää hiekkatienä. 
 
Siikajärven tie: 30 taloutta Siikajärvellä kirkkonummelle kuuluvia, lisäksi lukuisia 
mökkiläisiä. Lapset käyvät koulua Veikkolassa. Suora tie 3 km, nyt 11 km. Valtio 
tyrmäsi uuden tien hankkeen, antoi vanhan tien kunnostamiseen määrärahoja, nyt on 
valtion tie. Siikajärvellä kunnan ranta-aluetta. 80 tonttia myytiin jokunen vuosi, 
Yrittivät Espooseen. Moraalinen velvoite Kirkkonummen kunnalla rakentaa.  
 
Seuraaviin palavereihin mm: 
- kohdat 6, 7 ja 8 
- Moottoritien pohjoispuolta voisi kaavoittaa teollisuusalueeksi radan vieren.  
- Kansallispuiston puolella Siikajärvelle ei voi enää tehdä moottorikelkalla latuja. 
- Nuuksion polut ja kevyt portti Veikkolaan. Tulipaikkoja liian vähän. 
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